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Dosarele celor doi candidaţi
propuşi pentru şefia AEP, validate

Comisiile juridice reunite din Camera
Deputaţilor şi Senat au validat, marţi, în
unanimitate, dosarele celor doi candidaţi propuşi
pentru şefia Autorităţii Electorale Permanente -
Florin Mituleţu-Buică, propus de PSD, şi Marian
Muhuleţ, susţinut de Opoziţie (PNL, USR şi PMP),
potrivit Agerpres. Preşedintele AEP este numit prin
hotărâre adoptată de plenul Parlamentului. Şeful
AEP nu poate fi membru al unui partid politic, având
15 zile de la validarea mandatului pentru a renunţa
la această calitate. Mandatul este de opt ani şi
poate fi reînnoit o singură dată. Daniel Barbu, cel
care a deţinut funcţia de şef la AEP din anul 2017, a
demisionat săptămâna trecută din motive
personale.

Desfiinţarea Secţiei de investigare
a infracţiunilor din justiţie,
adoptată tacit

Proiectul propus de USR pentru desființarea
secției speciale de investigare a magistraților și
punerea în acord a legilor justiției cu recomandările
Comisiei de la Veneția a fost adoptat tacit de
Camera Deputaților, anunţă iniţiatorii. Un proiect se
consideră adoptat tacit de prima cameră sesizată,
dacă se depăşteşte termenul pentru dezbatere şi
vot în plen. Proiectul merge astfel la Senat, cameră
decizională în acest caz. În camera decizională nu
există adoptare tacită. „O victorie a USR în lupta
împotriva infractorilor din PSD-ALDE! Secția
specială a fost înființată la comanda lui Dragnea cu
scopul de a intimida și elimina magistrații și
procurorii incomozi politicienilor și mafioților. Dar și
pentru a bloca dosare importante, cum încearcă
șefa secției Adina Florea cu dosarul Tel Drum în
care este cercetat Dragnea. Noi am atras atenția
încă de la înființare că secția va fi folosită în mod
abuziv și în folosul infractorilor. Mai mult, critici a
primit și de la Comisia de la Veneția, GRECO,
Comisia Europeană și de la majoritatea
magistraților români. Nu ne vom opri aici! Vom
continua să luptăm până când Tudorel, Dragnea și
infractorii de la putere vor deveni istorie. Astăzi
putem avea încredere că se poate!”, se arată pe
pagina oficială de Facebook a USR. Secţia de
investigare a infracţiunilor din justiţie, condusă de
procurorul Gheorghe Stan, a fost înfiinţată în 2018,
în urma modificării Legii 304/2004 privind
organizarea judiciară.

Vandalii constănțeni nu se lasă!
Distrug bănci și coșuri la greu

Zece bănci și patru dispozitive pentru
colectarea deșeurilor canine au fost vandalizate de
la începutul anului și până acum. În urmă cu două
seri, de exemplu, două băncuțe montate recent în
Parcul Tăbăcărie au fost distruse de persoane
necunoscute care nu vor sau nu știu cum să se
comporte civilizat. În toate cazurile s-au făcut
plângeri către poliție pentru ca cei responsabili de
astfel de fapte antisociale să fie trași la raspundere.
Pentru păstrarea curățeniei în oraș, Primăria
Municipiului Constanța a achiziționat o mie de
băncuțe, trei mii de coșuri de gunoi dar și 200 de
dispozitive pentru colectarea deșeurilor canine care
au început să fie montate din toamna anului trecut
în toate parcurile, dar și în zonele de promenadă.
Facem din nou apel către toți locuitorii să păstreze
în bune condiții noul mobilier urban. Pentru
prevenirea săvârșirii faptelor antisociale, solicităm în
continuare cetățenilor care întâlnesc astfel de cazuri
să le sesizeze la Dispeceratul Poliției Locale
Constanța, la numărul de telefon 0241/484.205.
Pentru utilizatorii aplicației WhatsApp numărul de
contact este 0799.606.142. Ne-ar fi de mare folos
daca sesizarea ar fi însoțită și de fotografii cu ceea
ce se constată, locul și alte date care să le permită
polițiștilor noștri identificarea rapidă și tragerea la
răspundere a celor care nu respectă legea.

Pe scurt. Banca Mondială îți dă un chestionar de completat

Alege prioritățile Constanței!
Cum poți face asta

Banca Mondială în
parteneriat cu Federația
Zonelor Metropolitane și

Aglomerărilor Urbane din România
(FZMAUR) și cu sprijinul autorităților
publice subnaționale a identificat o
serie de proiecte cu impact
metropolitan pentru București și cele
40 de reședințe de județ din România.
Până pe 22 martie 2019, sunteți
invitați să vă implicați civic pentru
viitorul orașului nostru, în cadrul unei
campanii de consultare publică, în
premieră în România, intitulată „Alege
Prioritățile Orașului Tău!”. La finalul
campaniei va fi dezvoltată o listă
finală de proiecte prioritare majore de
dezvoltare metropolitană, atât pentru
București, cât și pentru fiecare dintre
cele 40 de reședințe de județ din
România, iar acestea vor fi incluse
într-un raport intitulat “România
Metropolitană”. Fiind agreate pentru
prima dată, atât de către administrația
publică, cât și de comunitatea locală,
aceste liste finale de proiecte,
ierarhizate în ordinea importanței, vor
oferi o viziune clară și strategică de
dezvoltare și vor putea informa
deciziile viitoare de investiții publice.
Pentru a identifica proiectele
metropolitane cele mai importante
pentru Constanța, sunteți invitați să vă
implicați în ierarhizarea acestora,
accesând chestionarul de la linkul
următor:
https://kwiksurveys.com/s/E7k9AFsk.
Chestionarul presupune ordonarea
următoarelor proiecte, în funcție
importanța pe care o consideră
fiecare: Riviera Tomis, Extinderea și
modernizarea Aeroportului
Internațional „Mihail Kogălniceanu”,
Extinderea plajelor și consolidarea
falezelor, Viteză sporită de circulație
calea ferată Constanța - București,
Dezvoltarea Portului Constanța,
Construcția Spitalului Regional de
Urgență Constanța, Drumul
TransRegio „Alternativa Techirghiol”,
Modernizarea ecluzelor de pe Canalul
Dunăre - Marea Neagră și Poarta Albă
- Midia Năvodari, Drumul TransRegio

„Marea Neagră” (Constanța - Vama
Veche), Amenajarea portului de
agrement „Diamant”.

n PRIMELE CONCLUZII ȘI
SONDAJE AU FOST PREZENTATE.
DOAR PE HÂRTIE n Amintim că, în 8
februarie, Banca Mondială a
prezentat, la Constanța, concluziile
parțiale ale raportului intitulat
„România Metropolitană”. Acesta va fi
lansat de Banca Mondială la scurt
timp de la finalizarea campaniei de
consultare publică „Alege Prioritățile
Orașului Tău”. În acest sens,
municipiul Constanța a organizat o
discuție la care au participat atât
experții pe dezvoltare urbană din
partea Băncii Mondiale cât și factori
de decizie din administrația publică
locală. Evenimentul a avut rolul de a
facilita discuții strategice pe tema
dezvoltării metropolitane, pornind de
la exemplul municipiului Constanța, ce
a implementat până în prezent și ce
se poate face în continuare, și
continuând cu rezultatele preliminare
ale campaniei pentru municipiu. 

n CICĂ ROMÂNII VOR LA
CONSTANȚA n De asemenea, în
urmă cu un an, Primăria Constanța și
Banca Mondială au prezentat un
raport de analiză asupra profilului
zonei urbane funcționale Constanța

– Pol Național de Dezvoltare. Adică
au pus pe tapet rezultatele unor
studii efectuate în ultimele luni care
arată cum stă Constanța, ca zonă, la
capitolul populație, imagine,
percepție publică și, în general,
plusurile și minusurile municipiului și
împrejurimilor. La momentul
respectiv, experții Băncii Mondiale au
prezentat și rezultatele unui sondaj
realizat la nivel național, cu privire la
percepția pe care o au românii
despre Constanța și potențialul său.
Conform acestui sondaj, 22,2%
dintre români ar alege să se mute la
Constanța, iar printre motivele cel
mai frecvent invocate de către
respondenți în privința acestei
alegeri se regăsesc: apropierea față
de mare și o bună calitate a vieții pe
care o oferă orașul. De asemenea,
conform sondajului, peste 10
milioane de români au vizitat
Constanța în ultimii 5 ani, acest
aspect indicând potențialul deosebit
pe care îl are Zona Metropolitană
Constanța din punct de vedere
turistic. Din păcate, modul în care se
prezintă orașul, arătând mai mult o
involuție decât o evoluție, nu ne dă
mair speranțe că lucrurile se vor
schimba în bine. Cu toată
colaborarea cu străinii.

Senatorul Mihu îl ia la întrebări pe ministrul Daea
În ședința Senatului din 25

februarie, senatorul Ștefan Mihu a
adresat o interpelare ministrului

Agriculturii și Dezvoltării Rurale, Petre
Daea, legat de strategia de dezvoltare
a agriculturii românești pe segmentul
rezervat produselor ecologice.
„Romania a fost, în mod tradițional,

considerată, drept un adevărat grânar
al Europei! Calitatea terenurilor
noastre agricole, în general și a

cernoziomului românesc, în
special, coroborată cu
condițiile specifice de clima
existente in țara noastră,
precum și cu atuurile ei în
ceea ce privește sursele de
apa direct disponibile (apele
de suprafață) sau potențiale,
prin irigații, precum și cu
existența în subsolul României
a unei pânze freatice extrem
de bogate și de foarte bună
calitate, îndreptățesc pe deplin

asemenea aprecieri. Cu toate
acestea, România importă, in
continuare, mari cantități de alimente,
cu repercusiuni directe privind deficitul
de cont curent al țării. La aceste

considerente, aș adăuga faptul că
Politica Agricolă Comună a UE, al
cărei buget viitor se discuta intens in
aceste zile la Bruxelles, odată cu
Cadrul Financiar Multilateral al Uniunii
pentru perioada 2021 - 2027, exclud
produsele agricole ecologice de la
obligativitatea alinierii la prețurile de
pe piața comună europeană. Față de
cele de mai sus, vă rugam sa ne
precizați, stimate domnule ministru, ce
loc ocupă în strategia de dezvoltare a
agriculturii românești pe segmentul
rezervat produselor ecologice, precum
și ce masuri aveți în vedere în
legătură cu extinderea semnificativă a
ponderii acestora din urma in exportul
de produse agricole romanești pe
piața europeană și nu numai?”, se
arată în interpelarea senatorului
Ștefan Mihu.


